

[Texte]

Frankly, I haven't seen anything from the grain dryer manufactures or the dealers or the distributors. They haven't been pushing us. We haven't been getting a lot of letters or anything on that saying, "This is causing a great deal of problems; here's some background stuff". If you have some stuff, I'd be interested to take a look at it. If they can make a case that some of this stuff is unique, that it doesn't compete with all these other types of drying equipment, perhaps that's something we could look at.

Mr. Monteith: When you're talking about wagons and gravity boxes, you're talking about two different things. A gravity box is separate from the running gear of a wagon.

Mr. Mohr: Has that been one of the problems?

Mr. Monteith: That's right.

Mr. Mohr: That's exactly one of the problems.

Mr. Monteith: A gravity box may not be used for anything but farming, but the wagon could be used for a number of things.

Mr. Mohr: That's exactly one of the reasons we've again tried to stay out of wagons, because if you tax the axles or running gear, as you call it—

Mr. Monteith: But the farmer can still get the tax back on it.

• 1700

Mr. Mohr: We could still get it back, but then the dealer has to know, "Well, now I'm going to sell you that wagon, \$10,000; \$2,000 is for the axles and \$8,000 is for the bin, so we're only going to charge you tax on the \$2,000". So now the farmer has to go through his bill; he can't just look at the bottom and say, what is the tax. Now he has to go through and pick out, well, on which items did I pay tax and on which items did I not?

Again, we just tried to stay out of that as much as possible. I think it also minimizes the complexity the vendors have to go through.

Mr. Monteith: As far as a grain dryer is concerned, you can buy a grain bin and it is tax exempt, or zero rated. But if you buy one with a dryer in it, which I guess a lot of people don't do anymore, you would have to pay the tax on it, maybe. And maybe you don't; maybe they get away with it by selling it that way.

Mr. Mohr: Well, if you buy a bin with a fan on it—

Mr. Monteith: They have a dryer right in it.

Mr. Mohr: It depends on how it's built. If it has a dryer built as part of the bin, the whole thing is going to be zero rated. If you've got a bin and then you go out and buy a dryer and say you're going to put it on, you're going to pay tax.

Mr. Monteith: Just one other thing. Would you refresh my memory as to the difference between "exempt" and "zero rated"?

[Traduction]

Je dois vous dire, très franchement, que les fabricants ou distributeurs de séchoirs n'ont rien réclamé à ce sujet. Ils ne nous ont pas écrit en nous disant que cela leur causait beaucoup de difficultés et qu'il y avait un problème à résoudre. Si vous estimez qu'il y en a un, je serais très heureux de l'analyser. Si on peut nous prouver que ce matériel est unique, et qu'il ne fait pas concurrence à d'autres types de séchoirs, nous pourrions y jeter un coup d'oeil.

M. Monteith: Quand vous parlez des chariots et des bennes déchargeables par gravité, vous parlez de deux choses différentes. La benne est différente du châssis.

M. Mohr: Est-ce qu'il y a eu un problème à ce sujet?

M. Monteith: Oui.

M. Mohr: Précisément.

M. Monteith: Une benne déchargeable par gravité peut ne servir à rien d'autre qu'à l'agriculture, alors qu'un chariot peut servir à beaucoup d'autres choses.

M. Mohr: C'est exactement pourquoi nous nous sommes efforcés de ne pas inclure les chariots car, si on commence à taxer les essieux, ou le châssis, comme vous l'appelez. . .

M. Monteith: Mais l'agriculteur peut quand même obtenir le remboursement.

M. Mohr: Certes, mais il faut que le distributeur soit très précis. Par exemple, s'il vend le chariot 10,000\$, il faut qu'il sache que 2,000\$ correspondent aux châssis et 8,000\$ à la benne, de façon à ne percevoir la taxe que sur les 2,000\$. Ensuite, il faudra que l'agriculteur examine en détail sa facture pour savoir à quoi correspondait la taxe. Il est en effet obligé d'indiquer maintenant sur quels articles spécifiques il a acquitté la taxe.

Je répète, nous nous sommes efforcés de rester le plus possible dans les généralités, pour ne pas compliquer la vie des vendeurs.

M. Monteith: En ce qui concerne les séchoirs de céréales, vous savez que les silos sont exonérés, ou plutôt frappés d'un taux de taxe nul. Par contre, si on achète un silo avec séchoir, mais je suppose que c'est aujourd'hui assez rare, il faudra peut-être acquitter la taxe. Mais peut-être que non. Je ne sais pas.

M. Mohr: Si on achète un silo avec un ventilateur. . .

M. Monteith: Avec un séchoir intégré.

M. Mohr: Tout dépend de la manière dont il est construit. Si le séchoir est complètement intégré au silo, l'ensemble est frappé d'un taux nul. Par contre, si vous avez un silo et que vous y adaptez ensuite un séchoir que vous avez acheté séparément, vous devrez acquitter la taxe.

M. Monteith: Pouvez-vous me rappeler la différence entre un bien exonéré et un bien frappé d'un taux nul?